
VLAŠKA NARODNA STRANKA
POLITIČKI SAVET
BOR

Z A P I S N I K

Sačinjen dana 23.08.2019. godine u Kladovu, o radu I sednice Političkog saveta Vlaške
narodne  stranke  sa  sedištem u  Boru,  u  aktuelnom  sastavu,  koja  je  održana  u  Kladovu,  u
prostoriji male sale zgrade društveno-političkih organizacija.

Predsednik Političkog saveta (u daljem tekstu – Savet) dr Dragiša Kostandinović otvara
sednicu konstatujući da istoj prisustvuju pet od sedam članova koliko ukupno broji Savet, i to:
dr Dragiša Kostandinović, dr Vlastimir Bađević, Dragan Toroglanović i Dragiša Perić iz redova
izabranih članova i iz redova članova po funkciji prisutan je dr Predrag Balašević, Predsednik
VNS-a. Predsednik saopštava prisutnima da su odsutni  članovi Rajković Miodrag (izabrani) i
Dejan  Janković,  Predsednik  IO  stranke  (po  funkciji)  koji  su  blagovremeno  opravdali  svoje
odsustvo. Konstatuje se da postoji kvorum za punovažnost rada Saveta. Za zapisničara sednice
određen je prisutni Zaviša Žurž, član Predsedništva stranke, koji je obezbedio i audio snimak
rada sednice.

Predsednik  Saveta  predlaže  sledeći  Dnevni  red  (koji  je  članovima  blagovremeno  sa
materijalom  dostavljen  elektronskom  poštom).  Bez  dalje  rasprave  jednoglasno  je  usvojen
sledeći:

Dnevni red

1. Usvajanje predloga Pravilnika o radu Političkog saveta VNS-a,
2. Razmatranje  i  analiza  aktuelne  društveno-političke  situacije  u  Republici  Srbiji  i

položaj vlaške nacionalne zajednice
3. Razno

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
1. Po prvoj tački Predsednik saveta je izneo da o radu Političkog saveta stranke već postoji

Pravilnik o radu, koji je još uvek na snazi a usvojen od strane Glavnog odbora stranke
dana 30.06.2013. godine na sednici u Boru. S obzirom da je na prvoj sednici Glavnog
odbora u aktuelnom sazivu promenjen sastav Saveta izborom novih članova kako po
izboru  tako i  po  funkciji,  neophodno  je  da Pravilnik  o  radu saveta  bude  preispitan  i
verifikovan od novog saziva. Napominje da je predloženi tekst Predloga pravilnika (koji je
prethodno  dostavljen  članovima  Saveta  uz  Predlog  Dnevnog  reda)  istovetan  sa
prethodnim, koji je na snazi, sem što su izvršene izmene u skraćenom i punom nazivu
stranke.  Takođe  navodi  da  shodno  statutarnim  odredbama  Savet  utvrđuje  predlog
Pravilnika koji se dostavlja Predsedništvu stranke na odobravanje a ovaj organ nakon
svoje pozitivne odluke predlog prosleđuje Glavnom odboru stranke na usvajanje.   

Nakon pojedinačnog izjašnjavanja  svih  prisutnih  članova  saveta Predlog pravilnika  je
stavljen na glasanje i isti je usvojen jednoglasno.



2. Po drugoj tački dnevnog reda Predsednik saveta je dao uvodnu reč Predsedniku stranke
dr Predragu Balaševiću, koji je bio i inicijator održavanja današnje sednice Saveta.

Predsednik  VNS-a  je  prisutne  članove  Saveta  ukratko  upoznao  sa  dosadašnjim
zaključcima  i  odlukama  Predsedništva  i  Glavnog  odbora  stranke  informišući  pri  tom
prisutne  i  o  svojoj  aktivnosti  od  poslednje  sednice  Glavnog  odbora  (02.08.2019.  u
Boljevcu)  u  svojstvu  Predsednika  stranke  do  današnje  sednice,  bilo  da  je  u  pitanju
aktivnost na području R. Srbije ili  Rumunije (učešće na Letnjem Univerzitetu u Izvoru
Murešului).  Svi  prisutni  članovi  Saveta su nakon pojedinačnog  učešća u  diskusiji  bili
stanovišta  kao i  Predsednik  stranke da na lokalnim izborima za odbornike  skupština
opština  naseljenih  vlaškom  populacijom,  u  kojima  će  se  isti  održati,  VNS  izađe
samostalno gde god je to moguće ili u koaliciji sa drugim subjektima u kojima ne može ići
sama.  Stav je  da,  imajući  u  vidu sadašnje  važeće odredbe o učešću na republičkim
parlamentarnim izborima, stranka ne može samostalno učestvovati (limitirajući faktor =
neophodnost najmanje 10.000 validnih potpisa za podršku listi) ali da će se učestvovati u
koaliciji  sa dosadašnjim partnerima sa čijim predstavnicima je već postignut  određeni
sporazum ili su razgovori u toku. Dragiša Perić je pored teme predstojećih izbora govorio
i o problemima u lokalu. Pomenuo je probleme sa terena koji nastaju delovanjem nekih
predstavnika  drugih  vlaških  nevladinih  i  jedne  političke organizacije  čije  su  aktivnosti
suprotne interesima vlaške zajednice. Nakon završetka rasprave Predsednik saveta je,
sublimirajući izneto, predložio sledeće zaključke, koji su glasanjem jednoglasno usvojeni:

1) Politički savet VNS-a podržava sve dosadašnje odlluke Predsedništva i Glavnog
odbora stranke.

2) Politički savet VNS-a preporučuje intenzivniji rad svih organa i članova stranke a
posebno  rad opštinskih  organizacija  u  kojima će se održavati  lokalni  izbori  u
proleće 2020. godine.

3) Politički savet proporučuje učešće VNS-a na svim lokalnim izborima u opštinama
sa značajnim udelom vlaškog biračkog tela prvenstveno samostalno a ukoliko to
nije moguće ostvariti onda u koaliciji sa drugim subjektima u skladu sa odlukama
opštinskih odbora i drugih nadležnih organa stranke.

4) Članovi  Političkog  saveta  će  posebno  pratiti  dalji  razvoj  društveno-političke
situacije u zemlji  u vezi predstojećih republičkih, parlamentarnih, izbora i svoje
stavove će izneti na sednici saveta koja će prethoditi sednicama Predsedništva i
Glavnog odbora stranke posvećene ovim izborima. Savet će kao organ izneti svoj
jedinstven stav koji će potvrditi dosadašnje odluke ovih nadležnih organa ili će
predložiti njihovo preispitivanje u zavisnosti od razvoja okolnosti.

3. Pod tačkom tri nije bilo nikakvih predloga, odnosno diskusije.

Savet je završio sa radom istog dana u 18,15 časova.

Zapisničar Predsednik
           Zaviša Žurž dr Dragiša Kostandinović


